
 

 

Antwoorden op schriftelijke vragen fractie VVD over 

welstandsbeleid zonnepanelen (19.29) 

 
 
Datum vraag: 16-6-2019 

Indiener: Rob Koekkoek 

Nummer: S19/123 

Datum antwoord: 19-8-2019 

 

 

Aanleiding:  

Met belangstelling is kennis genomen van het voorstel 19.29, Welstandsbeleid zonnepanelen in 

rijksbeschermde dorpsgezichten. Het voorstel beperkt zich tot het aanbrengen van zonnepanelen 

op rijksmonumenten.  

Echter leven er bij een aantal inwoners ook andere wensen op het gebied van isolatie en 

duurzaamheidsmaatregelen van monumenten, Rijks- en Gemeentelijke monumenten. Wij horen 

klachten over de beperkte ruimte die er zou zijn c.q. is voor bijvoorbeeld het aanbrengen van 

isolatiegals in serre’s en in ramen van monumenten.   

Daarnaast is in de vastgestelde Programmabegroting 2019-2022 op blz. 27, (raadsvergadering 

van 6/11/2018) de ambitie “Erfgoed toekomst geven door toestaan mogelijkheden voor 

duurzaamheidsmaatregelen.” opgenomen. 

 

Vraag 1: 

Is het College op de hoogte van de wensen van isolatie van inwoners voor hun 

monumenten en de uitvoerings- c.q. vergunningsproblemen die daarbij om de hoek 

komen? 

 

Antwoord:  

Wij zijn op de hoogte van de wensen van een aantal eigenaren ten aanzien van andere 

duurzaamheidsmaatregelen dan alleen het plaatsen van zonnepanelen. Daarom is bijvoorbeeld 

door ons het initiatief genomen om een collectieve vergunning af te geven voor het plaatsen van 

isolatieglas in de 74 gemeentelijke monumenten in de Amsterdamse Schoolwijk. Bijna dagelijks 

worden eigenaren, die zich met hun (aan)vraag bij de gemeente melden door, onze 

erfgoedadviseurs geadviseerd over andere maatregelen, zoals isolatieglas. Deze maatregelen 

worden al veelvuldig vergund en toegepast.  

 

Vraag 2: 

Heeft het College plannen om ook ruimte voor verdere en betere 

duurzaamheidsmaatregelen (als isolatie) voor c.q. van monumenten vorm te geven?   

a. Zo ja, houdt het College dan ook rekening met dat (te) hoge eisen aan het 

beeld en of detaillering, (kunnen) leiden tot onevenredige hoge kosten van 

duurzaamheidsmaatregelen en het dan niet nemen daarvan? 

b. Zo ja, wanneer kan de Raad voorstellen daartoe tegemoet zien? 

 

Antwoord: 

Wij zoeken voortdurend naar nieuwe en betere methodieken om monumenteneigenaren die dat 

wensen te helpen met een verduurzamingsopgave. Zie hiervoor ook het project Duurzaam 

Monumentenbeheer dat de afgelopen jaren samen met Vivare en enkele particuliere eigenaren en 

met behulp van provinciale subsidie is uitgevoerd. In het kader van het project Maatwerk voor 

Monumenten wordt deze lijn doorgezet. 

a. Om te voorkomen dat eigenaren vanwege de kosten afzien van maatregelen voorziet de 

Subsidieverordening Erfgoed sinds 2017 in de mogelijkheid om subsidie te verlenen voor 

duurzaamheidsmaatregelen die onderdeel uitmaken van onderhoud c.q. restauratie. Het 



 

 

is verder de bedoeling om het Monumentenfonds af te romen om eigenaren die dat 

wensen financieel te ondersteunen bij het maken van een plan en het uitvoeren ervan.   

b. Waarschijnlijk valt een besluit tot afroming onder onze bevoegdheid, dat wordt nog 

bekeken. Indien dit echter niet zo is zal een hiertoe strekkend voorstel dit jaar aan uw 

raad worden aangeboden.  

 

 

 

 


